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Ja tenim la primera pedra
JOSEP CABRE I CLARIANA
COORDINADOR TERRITORIAL DE LLEIDA D'UNIÓ
DE PAGESOS DE CATALUNYA

DESPRÉS DE més d'un any de
lluita sindical, fent propostes i
sortint al carrer a defensar-les
amb valentia. Després de molt
temps demanant Unió de Page-
sos de Catalunya -amb el su-
port d'ajuntaments i consells
comarcals de les nostres terres-
un debat monogràfic al Parla-
ment de Catalunya per buscar
solucions a la crisi que estem
vivint. Finalment, el dimecres
14 d'abril, després de 12 anys,
es tornava a celebrar al Parla-
ment de Catalunya un debat ex-
clusivament agrari. Ja era hora!

Unió de Pagesos ja fa molt
temps que venim impulsant i
preparant aquest debat. Hem
explicat grup per grup les nos-

tres propostes, amb arguments
i amb fonamentació tècnica.
Fins al mateix dia del debat i
també durant la seva celebra-
ció al Parlament, hem estat en
contacte permanent amb els
partits. El mateix dimecres vam
ajudar a establir ponts de diàleg
entre els grups parlamentaris
per facilitar el màxim consens
possible i mirar d'aconseguir
que el consens no signifiqués
cap rebaixa.

El resultat ha estat un acord
ampli del qual surt que el Par-
lament de Catalunya insta el
Govern de la Generalitat a fer
polítiques concretes per trac-
tar el sector agrari com un sec-
tor estratègic al nostre país:

com ja fa temps ocorre als
països europeus més avançats.

Un fet importantíssim per a
nosaltres és que la majoria de
propostes van ser aprovades per
unanimitat i entenem que, ma-
ni qui mani al nostre país,
aquests compromisos continua-
ran sent vigents. No hi ha mar-
xa enrere per als governants si
no volen perdre credibilitat. En
resum, ha estat un bon debat i
part de la feina feta.

Són propostes encaminades
a controlar i evitar les males
pràctiques comercials de bona
part de la gran distribució; a
aturar-la quan enfonsi els preus
dels nostres productes, o bé
quan faci una venda a pèrdues;
a controlar molt més les pro-
duccions que provenen de
països tercers, fent-los respec-
tar les nostres normes de mer-
cat i etiquetatge. El Parlament
també insta el Govern a fer pro-

moció dels nostres productes,
a facilitar la incorporació de jo-
ves al camp, a impulsar la mo-
dernització, a igualar les aju-
des a la producció integrada i
ecològica a la dels altres països
europeus que són competència
directa per nosaltres... A veure
si és veritat i les conselleries
competents ho compleixen!

Hi ha un dels punts que és es-
pecialment important per a les
nostres terres i per als futurs re-
gants del canal Segarra-Garri-
gues: el Parlament insta el Go-
vern a modificar el marc nor-
matiu que regula el finança-
ment dels nous regadius i de la
millora de regadius per poder-
lo adequar a la situació econò-
mica i financera del sector. Ara
no hi ha excus_a, senyor Ber-
tran, director general d'Agri-
cultura. Ara ja poden facilitar i
ajudar més, pel que fa al paga-
ment, els futurs regants del ca-

nal. Almenys el Parlament per
unanimitat l'hi exigeix!

Aquestes i moltes propostes
més van ser aprovades dime-
cres. I si realment es porten a
terme, han de servir per trobar
el camí de sortida a la crisi del
nostre sector. Ens hem de feli-
citar tots plegats.Tot i això, vull
recordar que totes aquestes me-
sures ja les havíem fet arribar
al Govern per activa i per pas-
siva, sense que en fessin cas.
Ara, manca l'altra part. Com
que el Parlament, en les resor
lucions aprovades, insta el Go-
vern a dur a terme aquestes
d'actuacions, caldrà estar atents
perquè es compleixi fil per ran-
da aquest mandat. Si no és així,
un cop més ens trobarà, a Unió
de Pagesos, exigint el que es
just per al sector. Senyors del
Govern, ara que podem iniciar
un bon camí, si us plau, no ho
espatllin.
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